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Protokół nr XXVIII/2020 
z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka 

z dnia 30 listopada  2020 r. 

 

 

 

Ad. 1.a Otwarcie sesji 

Wypowiedz utrwalona na  nagraniu w czasie od  00:00:24 do 00:03:26 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk otworzył  XXVIII Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:20. Powiedział, że  ze względu na ograniczenia wynikające  

z pogarszającej się sytuacji epidemiologicznej w kraju sesja odbędzie się w zdalnym trybie 

obradowania z wykorzystaniem aplikacji Teams. Wskazał, że na podstawie ustaw „covidowych”  

a także par. 47a ust. 1 i  2 obowiązującego Statutu Miasta i Gminy Wysoka z powodu 

koronawirusa,  w przypadku radnych i pozostałych osób znajdujących się w budynku tutejszego 

urzędu  zwrócił się z prośbą  o przestrzeganie  reżimu sanitarnego z powodu „koronawirusa”, 

zachowanie dystansu społecznego, stosowanie maseczek, środków dezynfekcyjnych.  

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk poinformował, iż zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 43 ust. 2 Statutu Miasta i Gminy Wysoka, że 

przebieg Sesji jest transmitowany w internecie i utrwalany za pomocą urządzeń  rejestrujących 

obraz i dźwięk za pośrednictwem programu e-Sesja. Nagrania obrad Sesji w tym głosowania 

elektroniczne Pań i Panów radnych są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Wysoka i na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy i w sposób zwyczajowo przyjęty. Ponadto 

przekazał, iż klauzula informacyjna odnosząca się do przetwarzania danych osobowych znajduje się 

na drzwiach wejściowych na salę obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce 

„Ochrona danych osobowych.  W związku z tym zwrócił się do wszystkich uczestniczących  

z zdalnym trybie obradowania, znajdujących się w budynku Urzędu,  z prośbą o zachowanie 

przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas wypowiedzi.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:17 do 00:03:25 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powitał radnych i gości. Listy obecności stanowią 

załącznik nr 1 do  niniejszego protokołu.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:03:26 do 00:04:29 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk zwrócił się z prośbą, aby minutą ciszy uczcić pamięć zmarłej 

Elżbiety Piotrowicz , wieloletniej pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Wysokiej, która służyła 

pomocą w przygotowaniu materiałów sesyjnych, szczególnie z  zakresu mienia komunalnego dla 

radnych,  ale także służyła pomocą mieszkańcom całej Gminy. Zakończył wypowiedź słowami: 

„Cześć jej pamięci.”  

W tym momencie uczczono pamięć zmarłej Św. Pamięci Elżbiety Piotrowicz. 

Ad.  1 b Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:04:30 do 00:07:21 
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Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przekazał, że  stan ustawowy Rady Miasta i Gminy 

wynosi 15 radnych. Radni potwierdzili swoją obecność elektronicznie za pomocą aplikacji e-sesja.  

W zdalnym posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, Radny Bartłomiej Noculak,  był nieobecny 

usprawiedliwiony oraz Radny Edmund Fonferek nie potwierdził swojej obecności na wstępie. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie elektroniczne w celu potwierdzenia quorum. 

Obecni: 

1. Jan Ciołek  

2. Emilia Dembińska  

3. Łukasz Dymitruk  

4. Stanisław Grzybowski  

5. Marek Jóźwina  

6. Beata Kleczka 

7. Krzysztof Kowalski  

8. Ewelina Lewicz   

9. Magdalena Piszczek 

10. Joanna Siodła  

11. Henryk Stańczyk  

12. Paulina Strzałka  

13. Grażyna Wrzaszczak  

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk stwierdził, że w dniu dzisiejszym Rada jest władna do 

podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji wynikających z obowiązującego statutu Miasta  

i Gminy Wysoka. 

Ad.  1 d  Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:24 do 00:10:02 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przypominał, że porządek dzisiejszej sesji przekazał 

Paniom i Panom Radnym na aplikacji e-Sesja i jest opublikowany na stronie BIP Gminy  oraz jest 

prezentowany na tablicy projekcyjnej.  

 

Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku sesji. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:10:10 do 00:11:17 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz ze swej strony zaproponował  do porządku sesji następujące 

zmiany: 

1) wykreślenie z porządku sesji pkt 11 w brzmieniu: 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2020-2030 - Projekt 

uchwały nr 7, 

2) wykreślenie z porządku sesji pkt 12 w brzmieniu: 12. Rozpatrzenie propozycji Burmistrza 

Miasta i Gminy Wysoka w sprawie utrzymania ceny 1 q żyta stanowiącej podstawę do 

wymiaru podatku rolnego na 2021r. 
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Jako uzasadnienie podał, że zmiany w budżecie nie spowodują konieczności zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2020-2030. Odnośnie rozpatrzenie 

propozycji Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka w sprawie utrzymania ceny jednego kwintala żyta 

stanowiącej podstawę do wymiaru podatku rolnego na 2021 rok tak jak już wcześniej była mowa 

odnośnie ceny skupu żyta, kiedy nie było znanych cen GUS, one dopiero zostały ogłoszone  

w połowie października. Stwierdził, że ta cena nie jest dużo wyższa, 23 groszy na hektarze, dlatego 

 nie ma potrzeby rozpatrywania tego punktu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:11:18 do 00:11:17 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk wyraził zdanie w kwestii formalnej, wskazał, że  można było 

wyprzedzająco, ze względu na wolę radnych wyprzedzająco tak czy inaczej postąpić, żeby 

ewentualną decyzję radni mogli ostatecznie podjąć ale z komisji wynikało też stanowisko takie,  

żeby zachować cenę GUS, która jest proponowana na 2021. Do porządku sesji zgłosił następujące 

propozycje:  

1) wykreślenie z porządku sesji pkt 14 w brzmieniu: "Informacja Przewodniczącego Rady 

Miasta i Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych Radnych Miasta i Gminy”, 

2) wycofanie z porządku sesji pkt 15 w brzmieniu: „Informacja Burmistrza o złożonych 

oświadczeniach majątkowych kierowników jednostek organizacyjnych gminy  

i pracowników Urzędu", 

3) wycofanie z porządku sesji pkt 19 porządku obrad.  

4) wyłączenie z pkt 27 - Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji z dnia 10.11.2020 r.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:33 do 00:11:10 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk poddał pod głosowanie propozycje zmian do porządku obrad. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:13:57 do 00:14:40 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 1 Burmistrza o wykreślenie z porządku sesji pkt 11 w brzmieniu: 11. Podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wysoka na lata 2020-2030 - 

Projekt uchwały nr 7.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Wniosek został przyjęty. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:15:02 do 00:15:17 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 2 Burmistrza o wykreślenie z porządku sesji pkt 12 w brzmieniu: 12. Rozpatrzenie 

propozycji Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka w sprawie utrzymania ceny 1 q żyta stanowiącej 

podstawę do wymiaru podatku rolnego na 2021r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof 

Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina 

Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Grzybowski  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Wniosek został przyjęty. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:13:57 do 00:14:40 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 1 Przewodniczącego Rady o wykreślenie z porządku sesji pkt 14 w brzmieniu: 

"Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych 

Radnych Miasta i Gminy." .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak. 

 

Wniosek został przyjęty. 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:02 do 00:16:25 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 2 Przewodniczącego Rady o wycofanie z porządku sesji pkt 15 w brzmieniu: 

"1nformacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach majątkowych kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy i pracowników Urzędu". 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Wniosek został przyjęty. 
 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:26 do 00:16:49 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 3 Przewodniczącego Rady o wycofanie z porządku sesji pkt 19 porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Wniosek został przyjęty. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:50 do 00:17:16 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 4 Przewodniczącego Rady o wyłączenie z pkt 27 - Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji z 

dnia 10.11.2020 r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

Wniosek został przyjęty. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:17:27 do 00:18:09 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad wraz z przyjętymi zmianami. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Porządek obrad po przyjętych zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXI/141/2020 Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 

29 kwietnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Wysoka w 2020 roku - Projekt 

uchwały nr 1.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Wysoka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2021 rok - Projekt uchwały nr 2.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na lokal 

położony przy Pl. Powstańców Wlkp. 20/21- Projekt uchwały nr 3. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego w 2021 roku - 

Projekt uchwały nr 4. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku – petycji Klubu GLKS Wysoka z dnia 21 

października 2020r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Projekt uchwały nr 5. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt uchwały 

nr 6. 

11. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu miasta i gminy Wysoka za I półrocze 2020 r. 

a) dyskusja – uwagi i wnioski. 

12. Informacja Burmistrza o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020: 

a) dyskusja – uwagi - wnioski. 

13. Informacja o zatwierdzonych arkuszach organizacyjnych szkół podstawowych w gminie 

Wysoka na rok szkolny 2020/2021 oraz skutków finansowych wynikających z uwzględnienia 

zmian (aneksów) w roku szkolnym 2020/2021 w porównaniu z rokiem szkolnym 2019/2020. 

14. Prezentacja propozycji Burmistrza w zakresie: 

a) zmiany planu sieci szkół podstawowych w gminie Wysoka w celu optymalizacji wydatków  

w oświacie w związku ze złożoną w interesie publicznym petycją z dnia 07.05.2020 r.  

b) projektów uchwał ww. sprawie. 

15. Przedstawienie opinii komisji Rady ww. sprawie. 

a) dyskusja – uwagi i wnioski. 
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16. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym  

      z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

18. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

19. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

22. Wolne wnioski. 

23. Przyjęcie protokołu z XXV, XXVI i XXVII sesji Rady Miasta i Gminy. 

24. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej Sesji. 

25. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

26. Zakończenie obrad i zamknięcie XXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Ad. 4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXI/141/2020 Rady Miasta i Gminy 

Wysoka z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Wysoka  

w 2020 roku - Projekt uchwały nr 1.  

 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:20:19 do 00:21:47 

Sekretarz Miasta i Gminy Halina Borowczyk poinformowała, że program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi został przyjęty do realizacji przez Radę Miasta i Gminy  

29 kwietnia 2020 roku.  Na realizację zadań ujętych w tym programie przeznaczono kwotę 47.000 

zł.  Po analizie wydatków stwierdzono, że zachodzi potrzeba zasilenia dwóch zadań  

a konkretnie dot. to zadania:  opieka nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie zakup 

karmy dla zwierząt będących pod opieką organizacji społecznych i stowarzyszeń oraz na 

finansowanie zabiegów weterynaryjnych również tych zwierząt,  które są pod pieczą tych 

organizacji,  w związku z tym proponuję się zwiększenie wydatków o kwotę 2000 zł jak również 

proponuje się  zwiększenie o 2000 zł z kwoty przeznaczonej na zbieranie, transport  

i unieszkodliwianie zwłok zwierząt z miejsc publicznych głównie chodzi tu o drogi publiczne, nie 

zwiększamy wydatków na realizację tego programu całkowicie czyli zostajemy w obszarze 47000 

zł tą kwotę w sumie 4000 zł proponujemy zdjąć z zadania dot. schroniska gdzie pozostałaby kwota 

22. 000 zł i w zupełności zabezpieczy wydatki do końca tego roku budżetowego.         

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:21:53 do 00:21:47 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 



Strona 8 z 36 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXI/141/2020 Rady Miasta i Gminy Wysoka z dnia 29 

kwietnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Wysoka w 2020 roku - Projekt 

uchwały nr 1.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Uchwała nr XXVIII/ 181/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Wysoka  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2021 rok - Projekt uchwały nr 2.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:11 do 00:30:14 

Sekretarz Miasta i Gminy Halina Borowczyk przekazała, że zgodnie z art. 5 a ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ stanowiący czyli Rada  Miasta i Gminy 

uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok budżetowy przyszły 

po wcześniejszym przeprowadzeniu konsultacji treści projektu uchwały z organizacjami 

społecznymi , pozarządowymi  i różnymi stowarzyszeniami. Poinformowała, że zarządzeniem  

z dnia 22 października br.  pan Burmistrz zarządził przeprowadzenie konsultacji w okresie od 22 

października do dnia 5 listopada. Wyjaśniła, że w  stosunku do materiału,  który był prezentowany 

na posiedzeniu komisji, w końcowej części projektu programu w paragrafie 14 wkradł się błąd bo 

jest mowa konsultacjach od 22 października do dnia 27 stycznia 2020, a powinno być nie 27 

stycznia a 5 listopada 2020 r.  Podała, że na realizację tegorocznego programu na 2021r. 

zabezpieczono kwotę w projekcie budżetu w wysokości 248 600 zł i one w projekcie budżetu są 

podzielone według działów budżetu W tej kwocie mieszczą się środki,  które w projekcie budżetu 

na 2020 są zabezpieczone na realizację zadań z zakresu sportu bowiem kluby sportowe GLKS 

Wysoka i Iskra Bądecz w ramach ustawy o sporcie otrzymują dotacje na podstawie umów 

cywilnoprawnych i na to jest odrębna uchwała rady jeśli chodzi o priorytetowe zadania programu to 

są ujęte zadania z zakresu, kultury fizycznej sportu i turystyki, z zakresu promocji i ochrony 

zdrowia,  z zakresu ochrony środowiska i przyrody,  z zakresu ochrony zwierząt,  z zakresu 

promocji miasta i gminy, z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli,  z zakresu 

przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, z zakresu opieki społecznej zwłaszcza 

świadczenie usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania. Wskazała, że  do każdego z tych  zadań 

jest przypisana kwota,  która zabezpieczona jest w budżecie w poszczególnych działach 

budżetowych.  Dodała, że  oprócz tego w ramach środków przewidziana jest również kwota na 

inicjatywy lokalne bowiem coraz bardziej powszechna jest forma oprócz zlecenia bądź powierzenia 

realizacji zadań często są inicjatywy oddolne spośród mieszkańców gminy i też uregulowana jest ta  
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kwestia odrębną uchwałą Rady,  ale te wszystkie inicjatywy oddolne czy to Kół Gospodyń 

Wiejskich czy stowarzyszeń działających na terenie gminy również mogą po te środki 

zabezpieczone w budżecie,  organizacje pozarządowe również mogą  sięgać. W tym okresie 

przewidzianym na konsultacji od 22 października do 5 listopada żadne ze stowarzyszeń, do których 

były wysyłane projekty tego programu nie wnosiły żadnych zapytań ani uwag. 

Radni nie mieli zapytań do treści projektu uchwały. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:30:15 do 00:30:19 

Radny  Jan Ciołek zgłosił , że  dotarł Radny Edmund Fonferek  kilkanaście minut temu.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:31:21 do 00:33:45 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Wysoka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2021 rok - Projekt uchwały nr 2. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (2) 

Edmund Fonferek , Bartłomiej Noculak  

 

Uchwała nr XXVIII/ 182/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na 

lokal położony przy Pl. Powstańców Wlkp. 20/21- Projekt uchwały nr 3. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:33:55 do 00:36:21 

Sekretarz Miasta i Gminy Halina Borowczyk  poinformowała, że  31 grudnia 2020 roku wygasa 

umowa najmu na lokal użytkowy o powierzchni 18 m2,  który położony jest w budynku urzędu na 

parterze a wykorzystywany jest na prowadzenie działalności w zakresie usług indywidualnych 

praktyk pielęgniarskich i indywidualnej praktyki położnej najemcy,  którzy świadczą tego typu 

usługi to jest p. Elżbieta Tuliszewska , p. Grażyna Waśkowiak i p. Alina Wasiak, 7 października br.  

złożyły panie wniosek do Burmistrza o zawarcie kolejnej umowy najmu z przeznaczaniem tego 

lokalu również na świadczenie usług w tym samym zakresie. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. na 

zawarcie przez Burmistrza kolejnej umowy z najemcami po upływie tej umowy najmu na okres 

trzech lat niezbędna jest zgoda Rady Miasta i Gminy na dokonanie tej czynności. 
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Radni nie mieli zapytań do projektu uchwały.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:37:00 do 00:39:29 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na lokal 

położony przy Pl. Powst. Wlkp. 20/21- Projekt uchwały nr 3. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

BRAK GŁOSU (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak. 

 

Uchwała nr XXVIII/ 183/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego  

w 2021 roku - Projekt uchwały nr 4. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:40:34 do 00:41:41 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz poinformowała, że Starosta Powiatu Pilskiego 

zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy finansowej w 2021 roku związanej z utrzymaniem łącza 

transmisyjnego Centralnej Ewidencji Pojazdów i Kierowców pomiędzy oddziałem Komunikacji w 

Wyrzysku a Starostwem Powiatowym w Pile koszty dla gminy Wysoka na 2021 rok wyniosą 1069 

zł i 37 gr a warunki przekazania pomocy określi umowa zawarta pomiędzy Burmistrzem Miasta i 

Gminy Wysoka a Zarządem Powiatu Pilskiego.  

Radni nie mieli zapytań do projektu uchwały.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:41:42 do 00:43:17 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego w 2021 roku - 

Projekt uchwały nr 4.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

Uchwała nr XXVIII/ 184/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk stwierdził, że od tego momentu w sesji uczestniczy radny 

Edmund Fonferek. Stan Radnych wynosi 14. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku – petycji Klubu GLKS Wysoka  

z dnia 21 października 2020r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Projekt uchwały nr 5. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:44:51 do 00:47:34 

Sekretarz Miasta i Gminy Halina Borowczyk  poinformowała, że Zarząd Klubu GLKS Wysoka 

złożył wniosek do Przewodniczącego Rady oraz do Pana burmistrza a także do wszystkich radnych 

imiennie dla każdego indywidualnie wniosek,  który się nazywał sfinansowanie budowy studni 

głębinowej. Stwierdziła, że  analizując treść tego wniosku należy uznać, że wniosek ten ma 

znamiona zarówno wniosku jak i petycji bowiem z treści tego wniosku Zarządu Klubu wynika 

prośba - wniosek o zabezpieczenie środków na budowę studni głębinowej. Natomiast pozostałą 

część  wniosku można uznać za petycję dotyczącą budowy nowego stadionu z prawdziwego 

zdarzenia jak  określają przedstawiciele Zarządu Klubu między innymi,  który to stadion składałby 

się z dwóch boisk do gry w piłkę nożną, bieżni oraz do uprawiania innych aktywności fizycznych 

między innymi korty tenisowe, plac zabaw, ścianka wspinaczkowa czy tor rowerowy w związku  

z tym,  że to jest sugestia dotycząca działania w przyszłości należy uznać że ma to znamiona 

petycji. Przekazała, że w związku z tym, że od tej kadencji Rady obligatoryjna jest Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji i takowa została przez Radę Miasta i Gminy powołana,  właściwym organem  

w imieniu Rady do rozpatrzenia tego wniosku i petycji jest Komisja Skarg,  Wniosków i Petycji. 

Powiedziała, że odniesie się jeszcze do uzasadnienia przygotowywanego projektu uchwały. 

Wskazała, że wkradł się chochlik nie w dniu 21 listopada a w dniu 21 października wpłynął do 

Rady Miasta i Gminy Wysoka wniosek,  umknęło to uwadze pani radczyni w treści uchwały macie 

państwo dobrze z dnia 21 października natomiast w uzasadnieniu jest mowa o 21 listopada. 

Poprosiła o poprawienie tego błędu.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:47:41 do 00:49:01 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  wyraził zdanie, że  należy treść wniosku rozpatrywać jako  

i wniosek i petycja. Dodał, że w  związku z tym taka forma została  przyjęta,  żeby „spilotować”  

ten wniosek. Zaproponował, aby tę  petycję rozpatrzyła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

w terminie do 10 grudnia,  ponieważ jest propozycja wyznaczenia  posiedzenia komisji wspólnej  

w dniu 11 grudnia a 14 grudnia będzie sesja budżetowa.   
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Stwierdził, że jeżeli  będzie stanowisko pozytywne, to ewentualnie pan Burmistrz będzie mógł 

jeszcze zaproponować pewne rozwiązania mając stanowisko rady. Zaproponował termin dla 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  tj. do 10 grudnia br. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:49:13 do 00:50:11 

Radna  Paulina Strzałka skierowała zapytanie do  Pana Burmistrza , przypomniała, że Rada  

rozpatrywała również tą sprawę już na sesji w dniu 22 października 2019 roku, wtedy Pan 

Burmistrz stanowczo podkreślał,  że naszym zadaniem będzie tylko wyłożenie 5000 zł. na 

zrealizowanie zadania pod nazwą wykonanie projektu technicznego studni przy boisku sportowym 

w Wysokiej a reszta realizacji tego zadania będzie wykonana przez GLKS przez sponsorów i czyn 

społeczny, zapytała, co miało wpływ na zmianę zdania,  dlaczego znów to zadanie do nas wraca  

i czy te 5000 zł., które było przekazane, zostało wykorzystane zgodnie z zadaniem.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:50:55 do 00:55:05 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  przekazał, że rzeczywiście była podjęta uchwała budżetowa o 

przeznaczeniu 5000 zł na wykonanie dokumentacji technicznej budowy studni na boisku GLKS 

Wysoka i rzeczywiście to zostało wykonane,  podczas badan prowadzonych wówczas przy tej 

dokumentacji okazało się, że woda prawdopodobnie jest na o wiele większej głębokości niż to się 

wydawało pierwotnie dlatego też koszt budowy tej studni, będzie dopiero znany po wykonaniu 

odwiertów próbnych i ten koszt prawdopodobnie będzie większy niż 20 000 zł.,  które zakładał 

sobie Zarząd Klubu GKS bo mniej więcej taką kwotę sobie przyjęli. Dodał, że czas koronawirusa 

też jak wszystko tutaj wstrzymał miały być duże imprezy organizowane na boisku GLKS w okresie 

letnim,  miały być zabawy,  z których zysk  miał być przeznaczony na budowę tej studni,  ponieważ 

to wszystko zostało w pewien sposób wstrzymane, gdyż sponsorzy teraz też dosyć ostrożnie 

podchodzą do wydawania swoich pieniędzy. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:53:41 do 00:56:17 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść  projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku – petycji Klubu GLKS Wysoka z dnia 21 

października 2020r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Projekt uchwały nr 5.  

 

Wyniki głosowania  
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak 
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Uchwała nr XXVIII/ 185/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt 

uchwały nr 6. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:57:41 do 01:00:05 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przekazała, że proponowane zmiany dotyczą 

wyłącznie planu wydatków przy czym plan ten ogółem nie ulega zmianie i wynosi 33 miliony 926 

300 zł i 56 gr. Powiedziała, że w dziale 710 rozdział 710 04 plan wydatków zostaje zmniejszony o 

30.000 zł. dotyczy to usług związanych z planami zagospodarowania przestrzennego w dziale 900 

rozdział 915 plan wydatków zostaje zmniejszony o 22.000 zł. zmniejszenie to dotyczy kosztów 

konserwacji oświetlenia drogowego,  w dziale 900 rozdział 900 02 plan wydatków zostaje 

zwiększony o 52.000 zł. Zgromadzenie Związku Międzygminnego Pilski Region Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi 12 listopada 2020 roku podjęło uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i 

terminu wpłat gmin uczestników związku ustalając dla naszej gminy kwotę wpłaty w wysokości 52 

000 zł z przeznaczeniem na bieżącą działalność związku, w dziale 801 zostały wprowadzone 

zmiany w ramach planu finansowego Szkoły Podstawowej w Mościskach,  na wniosek pani 

dyrektor wprowadzone zostaje tutaj zadanie inwestycyjne wykonanie ogrodzenia boiska szkolnego 

przy Szkole Podstawowej w Mościskach jest to kwota 18 328 zł środki te pochodzą z przeniesienia 

środków z wydatków bieżących w ramach planu finansowego szkoły,  w dziale 853 zostają 

wprowadzone zmiany pomiędzy paragrafami wydatków bieżących na wniosek pani dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i w dziale 921 wprowadzone zostają zmiany 

dotyczące dotacji podmiotowych dla Ośrodka Upowszechniania Kultury w Wysokiej, dyrektor 

ośrodka zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie zmian w planie wydatków poprzez zmniejszenie 

o 14.000 zł. w rozdziale 920 09 dotyczy to działalności kulturalnej oraz o zwiększenie tą samą 

kwotę w rozdziale 921 16 z przeznaczeniem na działalność bibliotek. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:00:14 do 01:09:40 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie kolejnych propozycji zmian w budżecie miasta i gminy 

na 2020 r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
I. 1. W dziale 710 rozdział 71004 § 4300 plan wydatków zostaje zmniejszony o kwotę 30.000,00 zł 

(dotyczy usług związanych z planami zagospodarowania przestrzennego) .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

Wniosek został przyjęty. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
I. 2. W dziale 900 rozdział 90015 § 4270 plan wydatków zostaje zmniejszony o kwotę 22.000,00 zł 

(dotyczy konserwacji oświetlenia drogowego) .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

 

Wniosek został przyjęty. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
I. 3. W dziale 900 rozdział 90002 § 2900 plan wydatków zostaje zwiększony o kwotę 52.000,00 zł. 

Zgromadzenie Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi" 

dnia 12 listopada 2020 r. podjęło Uchwałę Nr XIX/71/2020 w sprawie ustalenia wysokości i 

terminu wpłat gmin Uczestników Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi", ustalając dla Miasta i Gminy Wysoka kwotę wpłaty w wysokości 52.000,00 zł  

z przeznaczeniem na bieżącą działalność Związku.   

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Emilia Dembińska , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Grażyna Wrzaszczak  

PRZECIW (1) 

Jan Ciołek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak 

Wniosek został przyjęty. 
 

Przewodniczący Rady  H. Stańczyk odczytał treść projektu uchwały .  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2020 rok - Projekt uchwały nr 

6.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , Beata 

Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

 

Uchwała nr XXVIII/ 186/2020 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2020-2030 - Projekt uchwały nr 7. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

12. Rozpatrzenie propozycji Burmistrza Miasta i Gminy Wysoka w sprawie utrzymania ceny 1 q 

żyta stanowiącej podstawę do wymiaru podatku rolnego na 2021r. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

Ad.13. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu miasta i gminy Wysoka za I półrocze 

2020 r. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:11:48 do 01:15:37 

Skarbnik Miasta i Gminy Danuta Sinkiewicz przekazała, że Burmistrz Miasta i Gminy Wysoka 

zarządzeniem z dnia 20 sierpnia 2020 roku przedstawił informacje o przebiegu wykonania budżetu 

miasta i gminy Wysoka i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu 

wykonania planu finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze 2020 roku . Poinformowała, 

że zgodnie z tą informacją na koniec pierwszego półrocza planowane dochody wyniosły 32 237 220 

zł. i wzrosły w stosunku do pierwotnie planowanych o 1 348 330 zł. a planowane wydatki wyniosły 

33 866 172 zł. i w stosunku do planowanych wzrosły o 2 890 285 zł. Dochody zostały wykonane w 

50%, co stanowiło kwotę 16 363 305 zł a wydatki w 45% i stanowiły kwotę 15 129 830 zł. z tego 

wydatki bieżące wykonano w prawie 48%,  natomiast majątkowe w 2%,  na koniec I półrocza 

planowany był deficyt w wysokości 1 628 951 zł. Natomiast budżet zamknął się nadwyżką  

w kwocie 1 233 474 zł. W budżecie zaplanowano również przychody z tytułu wolnych środków  

i kredytów długoterminowych w kwocie 2 341 951 zł oraz rozchody z tytułu spłaty pożyczek  

i kredytów długoterminowych, jest to kwota 713 000 zł.  W pierwszym półroczu planowany kredyt 

w wysokości 800 000 zł nie został zaciągnięty spłacone zostały natomiast wszystkie raty kredytów  

i pożyczek przypadające na 2020 rok, jest to kwota 713 000 zł.,  na koniec pierwszego półrocza 

kwota długu z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, wyniosła 8 021 500 zł wielkość 

zadłużenia mieści się w obowiązujących wskaźnikach,  relacja łącznej kwoty spłat zobowiązań do 

dochodów została zachowana, zobowiązania niewymagalne z tytułu dostaw i usług na koniec 

pierwszego półrocza wyniosły 21.473 zł należności wymagalne wynosiły 1.416.792 zł.  

a niewymagalne 2.127.835 zł na koniec pierwszego półrocza  dysponowali środkami pieniężnymi 

na rachunkach bankowych i w kasie w wysokości 2.015.153 zł. 

a) dyskusja – uwagi i wnioski. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:17:52 do 01:18:29 
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Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk wyraził zdanie, że  budżet tak w prawie blisko 50%  

z jednej z drugiej strony się ma , ale to wynikało też z faktu że faktycznie tych wydatków 

majątkowych jest raptem około 2% niedużo co niektóre będą realizowane dopiero w drugim 

półroczu. Wskazał na pozycję wolnych środków i poprosił  Panią Skarbnik, aby wyjaśniła, skąd te 

wolne środki się wzięły.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:18:30 do 01:19:56 

Skarbnik Miasta i Gminy D. Sinkiewicz odpowiedziała, że jeśli chodzi o wolne środki wynoszą one 

1 541 951 zł i są to środki, które pozostały z budżetu 2019 roku, są to środki wynikające  

z rozliczenia środków unijnych kwota 208 282 zł. , z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,  

dotyczy to środków uzyskanych z zezwoleń za sprzedaż napojów alkoholowych,  w tym przypadku, 

jest to kwota 24.565 zł  oraz z tytułu wolnych środków o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt 6 

ustawy o finansach publicznych,  jest to kwota 1 309 104 zł  i dotyczy to różnicy między 

uzyskanymi dochodami a wykorzystanymi wydatkami.  

14. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych 

Radnych Miasta i Gminy. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

15. Informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach majątkowych kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy i pracowników Urzędu. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

Ad. 16. Informacja Burmistrza o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020: 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:21:43 do 01:23:32 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz, przekazał, że z racji  jego dosyć długiej niedyspozycji 

zdrowotnej  była ta informacja o realizacji zadań  przedstawiona przez Panią Sekretarz na 

posiedzeniu komisji.  Stwierdził, że  ta informacja przedstawia to co działo się w roku szkolnym 

ubiegłym. Powiedział, że najważniejszym wydarzeniem związanym z tym okresem jest  

prowadzenie nauki zdalnej oraz pewne trudności związane z edukacją zdalną i przygotowywaniem 

uczniów do egzaminu klas VIII, który w końcu ostatecznie się odbył bo do samego końca nie  było 

wiadomo, czy on się odbędzie. Odniósł się do kwestii wyników i wyraził zdanie, że porównując 

wyniki do poziomu powiatu czy województwa nie są one złe, powtarza się  to co zawsze jest naszą 

piętą achillesową czyli akurat zakres matematyczny. Podkreślił, że w pozostałych dziedzinach 

nauki,  pozostałych przedmiotach wypadamy jako szkoła całkiem dobrze i nasi uczniowie dobrze 

sobie radzą widać było również, że wielu uczniów trafia kończąc edukację w klasie ósmej trafia do 

szkół średnich. Myślę, że nasza szkoła i wszystkie szkoły na terenie naszej gminy bardzo dobrze 

przygotowują uczniów do dalszego etapu edukacyjnego.  

a) dyskusja – uwagi - wnioski. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:24:10 do 01:25:59 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powiedział, że należałoby podkreślić fakt istotny z tej 

informacji o spadającej liczbie dzieci tj. element demograficzny,  bo to bardzo jest czytelne i mimo 

wszystko jakby takiej pozytywnej wypowiedzi na temat wyników i nauczania, to stwierdził, że ma 

duże wątpliwości. Powiedział, cyt.: „nie wnikam w przyczyny i powody oczywiście w obszarze 
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wyników dotyczących przedmiotów ścisłych, matematyki bo jednak ta próba jest procentowa, w tej 

całej puli jest jedną czwartą jeśli tak można powiedzieć to 10- 11% w stosunku do powiatu czy 

województwa, patrząc jako miarą w całości jest to o jedną czwartą powiedzmy i tak dalej także tym 

wypadku czy to incydentalnie w tym roku,  ale przypominam, że w przeszłości też właśnie te 

przedmioty ścisłe nie do końca w moim odczuciu były na poziomie porównywalnym. (…)  druga 

sprawa, to każda szkoła otrzymała  dodatkowe laptopy i komputery, te osoby, które czy  

w rodzinach, wielodzietnych i tak dalej a czy ośrodki powiedzmy te domy rodzinne czy tez 

otrzymały pomoc dla  dzieci  niepełnosprawnych, jak to wygląda.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:26:00 do 01:26:35 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz wyjaśnił, że szkoły otrzymały laptopy, w ramach 

programu „Cyfrowej Szkoły” ze środków unijnych one zostały przekazane dyrektorom szkół do 

rozdysponowania i to dyrektorzy szkół robili wewnętrzny wywiad i decydowali o tym komu i na 

jakich zasadach te laptopy będą wypożyczać także jakby dalszą procedurę udostępniania  laptopów. 

Ze strony Urzędu ingerencji już dalszej nie było.  

 Ad. 17. Informacja o zatwierdzonych arkuszach organizacyjnych szkół podstawowych  

w gminie Wysoka na rok szkolny 2020/2021 oraz skutków finansowych wynikających  

z uwzględnienia zmian (aneksów) w roku szkolnym 2020/2021 w porównaniu z rokiem 

szkolnym 2019/2020. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:28:16 do 01:32:44 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  przekazał, że jeżeli chodzi o zatwierdzone arkusze 

organizacyjne to rzeczywiście dosyć mocno się muszę niestety nad nimi pochylać od roku 

praktycznie 2019. Przypomniał, że w 2019 roku już zostało obciętych ponad 100 godzin 

dydaktycznych, w szkołach głównie w Szkole Podstawowej w Wysokiej zostało ponad 100 godzin 

obciętych niestety są to decyzje konieczne wynikające z ciągle wzrastających kosztów które 

ponoszone są  na oświatę, a które nie są rekompensowane przez Państwo Polskie i tak naprawdę 

musimy szukać tych oszczędności w roku 2019/2020. W obecnym roku szkolnym 2020/2021  

w arkuszach organizacyjnych  jest jeszcze mniej o 238 godzin, 606 dydaktycznych tak naprawdę po 

dosyć dużych bojach z dyrekcją Szkoły Podstawowej w Wysokiej, zrezygnowaliśmy z jednego 

oddziału przedszkolnego,  ale myślę, że działa wszystko sprawnie jest to oddział zbierający dzieci,  

który w zupełności wystarcza nie był potrzebny drugi wystarcza jeden. Wszystkie zajęcia 

dydaktyczno-wyrównawcze, czy zajęcia specjalistyczne ograniczyliśmy do minimum do tego co 

jest naszym obowiązkiem, to co jest wpisane we wszystkich orzeczeniach i opiniach,  które 

przychodzą z poradni psychologiczno-pedagogicznej dotyczącej dzieci, dzięki temu oraz dzięki 

temu że część oddziałów nie powstała w szkoła wiejskich mamy oszczędności, powinniśmy mieć 

oszczędności bo oszczędności godzinowe to jest około 238, ciężko  jest dokładnie sprecyzować 

jakie byłyby to oszczędności finansowe gdyby to przełożyć na finanse,  ponieważ trzeba, żeby 

stworzyć bardzo dokładną bazę danych mamy różnych nauczycieli o różnym stopniu awansu 

zawodowego , o różnych wynagrodzeniach ale przyjmując taką średnią wyliczoną wcześniej   

i powielaną zresztą na wszystkich konferencjach różnego rodzaju kwotę 90 zł za godzinę pracy 

nauczyciela dyplomowanego, a takich nauczycieli mamy najwięcej, zaoszczędzić  mogliśmy dzięki 

tym godzinom w naszym budżecie blisko 900.000 zł. Niestety okazuje się że zmniejszona 

subwencja oświatowa w tym roku jest o 230 000 zł oraz podwyżki dla nauczycieli za które 

zapłaciliśmy my jako samorząd bo subwencja została zmniejszona a nie zwiększona, mimo że te 

podwyżki były, doprowadziły do tego, że mimo że jest tak bardzo ograniczona liczba godzin  
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w stosunku do roku ubiegłego bo 238 godzin,  gdzie  powinno być 900 tys. zł.  oszczędności a tak 

naprawdę  w 2020 r.  musieliśmy dołożyć jeszcze 800.000 zł więcej do wynagrodzeń nauczycieli. 

Także te działania,  które są podejmowane w obszarze arkuszów organizacyjnych one są naprawdę 

niezbędne i konieczne. Były zakusy, żeby zacząć już nawet łączyć zajęcia lekcyjne w niektórych 

klasach być może żeby jeszcze połączyć klasy na większe do 30 kilku osób, w Wysokiej żeby  

z trzech na przykład zrobić dwie, żeby zaoszczędzić jak tylko się da,  bo te koszty, które wzrosły   

a pewnie za chwilę o tym będzie mowa w 2020 roku w tym roku właśnie są przerażające i tak 

gdyby nie te działania podejmowane w obszarze arkuszy organizacyjnych mielibyśmy duże 

problemy, żeby budżet  skleić w jedną całość.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:33:30 do 01:37:17 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk  skierował zapytanie do p. Burmistrza, cyt.: „informacje 

o zatwierdzonych arkuszach organizacyjnych, które otrzymaliśmy mamy dla Szkoły Podstawowej 

w Wysokiej ostatniej pozycji w tabeli”, to nie wiem czy to jest błędna kwota, ponieważ ona 

sugeruje, że razem godzin jest 1480 natomiast powyżej aneks numer 5 jest liczba godzin 1206 i 273 

ale to jest w tym, to znaczy tak  w Wysokiej mamy razem 1206.5 godzin razem. - natomiast  

w podsumowaniu mamy 1480. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:34:26 do 01:34:47 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz wyjaśnił , że tam się wkradł błąd i na e-sesji powinien  

zostać zamieszczony nowy materiał, gdzie ten błąd był już wyprostowany.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:34: 48 do 01:35:07 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk   zapytał  skąd to zróżnicowanie, że w Wysokiej godzin 

ponadwymiarowych mamy taką ilość natomiast w pozostałych szkołach te godziny 

ponadwymiarowe są nieznacznie procentowo,  czym to jest spowodowane. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:35:08 do 01:37:23 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz odpowiedział, że tylko i wyłącznie spowodowane jest to 

prowadzoną polityką kadrową przez dyrektorów szkół. Widać wyraźnie, że w szkołach wiejskich 

dyrektorzy, nie chcę tutaj krytykować, ale uważam, że trochę polityka kadrowa była błędnie 

prowadzona i szkolenie nauczycieli były błędnie prowadzone, ponieważ  należało zawsze dążyć do 

tego,  żeby każdy nauczyciel właśnie miał te półtora,  ponieważ jest to najbardziej dla nas z punktu 

widzenia budżetu opłacalne najbardziej ekonomiczne. Natomiast w Wysokiej nie dochodziło do 

nowych zatrudnień nauczycieli tylko każde godziny,  które pojawiały się w związku z na przykład  

z przejściem nauczyciela na emeryturę były jakby rozdysponowane dla pozostałej kadry 

pedagogicznej w momencie , kiedy dyrektor wiedział, że dany nauczyciel odejdzie na emeryturę  

i będzie potrzebował  odpowiedniego przedmiotowca, już wysyłał na studia podyplomowe 

nauczycieli,  aby zdobywali te kwalifikacje i rzeczywiście poziom zatrudnienia nowych nauczycieli 

w Wysokiej był bardzo niski to są oczywiście lata, to są lata, to jest wiele lat, kiedy można byłoby 

coś takiego wprowadzić. Natomiast w szkołach wiejskich teraz dochodzi również do tego 

demografia czyli zmniejszona liczba dzieci i po prostu brak tych godzin dla tych nauczycieli,  

którzy do tej pory pracowali na pełnych etatach, widać, że teraz więcej w szkołach wiejskich 

pracuje nauczycieli cząstkowych, gdzie tych godzin jest niewiele i mimo że kadry jest dosyć dużo  
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to tak naprawdę przyjeżdżają nauczyciele często na trzy cztery godziny 5 godzin, tylko te godziny,  

które są potrzebne, ale wynika to przede wszystkim z tego,  że  nie ma pełnej obsady klasowej są 

roczniki puste,  nie ma klasy piątej nie ma klasy szóstej  i  brakuje  godzin dla nauczycieli szkół 

wiejskich.   

Ad. 18. Prezentacja propozycji Burmistrza w zakresie: 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:38: 37 do 01:40:07 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk przekazał, że Komisja Oświaty i pozostałe komisję 

odbyły spotkanie w dniu  7 października br.  dotyczące optymalizacji wydatków, uczestniczyli 

przedstawiciele związków zawodowych. W tym punkcie powitał  dyrektorów szkół , rady 

pedagogiczne,  rady rodziców i związki zawodowe ZNP i Związek „Solidarność”, w tej materii, 

żeby zapoznać się przybliżyć sobie tą prezentację którą będzie pan Burmistrz przedstawiał,  

ponieważ ona  była przedstawiona  na komisji. Z racji nieobecności  pana Burmistrza ze względów 

zdrowotnych,  żebyśmy sobie tą tematykę przybliżyli natomiast komisja, radni nie zajmowali 

stanowiska będzie to dopiero jak na etapie początku roku, w styczniu, gdzie radni będą podejmować 

decyzję, jak tutaj dalej. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:40: 16 do 02:03:03 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  przedstawił prezentację  pn. „Organizacja sieci szkół od 

roku szkolnego 2021/2022 wydatków”.  Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

a) zmiany planu sieci szkół podstawowych w gminie Wysoka w celu optymalizacji wydatków  

w oświacie w związku ze złożoną w interesie publicznym petycją z dnia 07.05.2020 r.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:03:23  do 02:04:35 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk  stwierdził, że przedstawiony materiał  przybliżył 

paniom i panom radnym sytuacje dziejące się  i sytuacje w  najbliższej perspektywie w tym zakresie 

będzie  występowała,  przede wszystkim  realia i zarówno finansowe i demograficzne były 

przedstawione w sposób jasny i czytelny, przynajmniej przedstawiają czy przybliżają informacje, 

jakie ewentualnie decyzję czy panie i panowie radni w przyszłości  najbliższej przyszłości będą 

musieli podjąć.  Powiedział, że  rozumie iż w zakresie przygotowanych uchwał pan Burmistrz jakby 

się ograniczył do swojej   koncepcji do wariantu natomiast wcześniej w materiałach rekomendował 

inaczej.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:04:45  do 02:07:12 

Radna Emilia Dembińska  odniosła się do przedstawionej informacji przez Pana Burmistrza  

i poruszyła kwestię  dzieci,  które są poza obwodem naszej gminy.  

Stwierdziła, że  w tym temacie przez 2 lata nie zostało zrobione nic, żeby te dzieci odzyskać 

kwestia. Druga kwestia też nic nie zostało zrobione w celu zreorganizowania systemu oświaty na 

terenie gminy od ponad dwóch lat Pan Burmistrza mówił o likwidacji zaczął od szkoły w Bądeczu, 

stwierdziła, że dla niej to nie jest już nowość bo o tym już wielokrotnie słyszała,  w końcu 

publicznie pan Burmistrz to potwierdził.  
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Podkreśliła, że się z tym nie zgadza, dodała, że rozumie środki finansowe, ale w jej odczuciu  

likwidacja szkoły w Bądeczu,  poczynając od szkoły w Bądeczu, koncepcja którą zaproponował 

pan Burmistrz zmierza do jednej sprawy zlikwidowania wszystkich szkól wiejskich, co  było 

potwierdzone a pozostawienie tylko jednej szkoły podstawowej w Wysokiej. Wyraziła, że  w tym 

temacie, żeby jakoś zreorganizować system oświaty  w naszej gminie nie zostało zrobione nic 

oprócz tego,  żeby najprościej zlikwidować wszystkie szkoły bo można mieć jedną główną szkołę  

i z tym się nie zgadzam i taka też polityka była przez bardzo długi czas,  z pana tutaj stanowiska 

kontynuowana,  ponieważ praktycznie roczniki, które były pokazane w szkołach wiejskich od 

momentu kiedy pan burmistrz przejął władzę to w szkołach wiejskich praktycznie są utworzone 

oddziały to też pokazuje jakby koncepcję która pojawiła się  tam już prawie, że na samym początku,  

która zmierzała do tego,  żeby nie tworzyć oddziałów  wiejskich i  żeby te szkoły zlikwidować . 

Wyraziła zdanie, że się z tą z koncepcją nie zgadza i jeżeli dojdzie do głosowania w takiej formie to 

będzie przeciwna.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:07:15  do 02:11:12 

Radna Grażyna Wrzaszczak powiedziała, że w swojej wypowiedzi chciałaby poruszyć kilka 

spraw. Wyraziła zdanie, że  mając obraz po wizytacji szkół  przez Komisję Oświaty jeśli chodzi  

o szkoły wiejskie, podkreśliła, że cały czas jest mówione właśnie o Wysokiej , że w Wysokiej 

będzie miejsce i tak  dalej,  przede wszystkim  pokazała to wizytacja, że  szkoły wiejskie są o wiele 

lepiej przygotowane,  wyremontowane, sprzęt techniczny i tak dalej wszystko mają przygotowane 

dla dzieciaków, są ścieżki, są projekty, najwięcej mają szkoły wiejskie po pierwsze,  po drugie jest 

teraz czas epidemii i zwożenie wszystkich dzieci ale jak te dzieci wrócą do szkoły to chyba nie jest 

to rozsądna sprawa a trzecia sprawa patrząc na wyniki jakie osiągają dzieci akurat w Wysokiej  

z matematyki, zatrważająca sprawa jest wiele skarg,  na to jak była prowadzona nauka zdalna jeśli 

chodzi o Wysokę , ja osobiście wiele spraw niestety musiałam wysłuchać w tej sprawie i kolejna 

sprawa też  nie zgadzam się z zamykaniem szkół wiejskich. Nie zgadzam się,  ponieważ raz że to są 

ośrodki kultury dla tych mieszkańców a po drugie dzieci mają do tych szkół bliżej,  są w małych 

grupach łatwiej te dzieci nauczyć , wiem ekonomia jest straszna to prawda ale niestety chodzi o to, 

żebyśmy jak najlepiej wyedukowali nasze dzieci patrząc na procent matematyki, kaki jest w tym 

roku w Wysokiej, zresztą on nigdy nie był wysoki, ale w tym roku to już jest naprawdę straszne bo 

tak jak powiedziałam na Komisji niestety wysyłając zadania uczniom, uczeń się nie nauczy 

matematyki, matematykę trzeba zrozumieć, trzeba ją wytłumaczyć. Nawiązała do wypowiedzi 

przedmówczyni i również zwróciła uwagę na to, że w kwestii  odzyskania  uczniów którzy są poza 

obwodami nie zrobiono nic.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:11:13  do 02:14:42 

Radny Edmund Fonferek powiedział, że chciałby przekazać taką ogólną myśl: cyt. „Tylko 

człowiek,  który nigdy chyba nie był w gminie albo w małych miejscowościach, mógł postanowić  

o tym, że w każdej wiosce czy w każdej małej miejscowości będzie 8 klasowa szkoła,  ale to już 

jest przeszłość. Ja jestem z wioski,  która też miała szkołę i ta szkoła została zlikwidowana . Też tak 

myślałem, że szkoła jest ośrodkiem i kultury,, tak mi się wydaje że już teraz taką mocno 

kulturotwórczą rolę nie spełnia szkoła ponieważ w dobie  komputerów i laptopów i innych raczej 

kultura się przeniosła trochę do internetu i do innych rzeczy ale to już pomijam wiem że o tym  

i cały czas będę przekonany, o tym że człowiek jest na pierwszym miejscu a pieniądz jest na drugim 

miejscu ale w tym przypadku  nie wiem jak do końca się wypowiedzieć bo lepsze wykształcenie 

ucznia lepsze wyposażenie i w ogóle lepsze uczenie , to  się wiąże z pieniędzmi bo same chęci,  
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nie wystarczą jest XXI wiek, jakoś  to się dziwnie składa,  że wszystko zależy niestety od mamony  

i teraz naprawdę z bólem serca bym był za tym,  żeby likwidować szkoły wiejskie ale że  one są 

lepiej to ja wszystko rozumiem bo więcej serca się wkłada na przykład w te małe miejscowości   

w Mościskach, w Bądeczu nieraz tam byłem mi naprawdę się to podoba,  ale jeżeli jest pięcioro 

uczniów na 1  etat.  Mnie się wydaje, że w granicach załóżmy tych 15 bo musi być trochę 

konkurencja musi być jakiś doping jednego ucznia do drugiego  nie wierzę bardzo, żeby 4-5 

dopingowało się. jestem za wami jak najbardziej sercem i żebyście wywalczyli, inaczej mi mówi 

moje serce, dlatego  jeszcze nie podjąłem decyzji ale naprawdę jest trudny dylemat w naszej 

sytuacji bo tutaj jest pięcioro uczniów na jeden etat.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:14:50  do 02:16:41 

Radny Jan Ciołek  powiedział, że w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówców, że rozumie, że 

jest ekonomia i matematyka w sensie liczenia pieniędzy jest nieubłagana ale z drugiej strony też 

istnieje aspekt społeczny moralny pan Burmistrz proponując likwidację tych szkół albo częściowo 

likwidację jeśli chodzi o ilość oddziałów nie wiem czy brał pod uwagę również opinię rodziców, 

nauczycieli przypominam sobie mieliśmy spotkanie z gronem pedagogicznym na terenie  OSP   

w Wysokiej, jakie było zainteresowanie nauczycieli, jakie było zainteresowanie dyrektorów, dwóch 

dyrektorów szkół zabrało głos z nauczycieli na tym się skończyło i formalnie nie było widać 

zainteresowania wtedy gdy pan burmistrz przedstawiał na tym spotkaniu,  nie wiem jak teraz 

wygląda sytuacja , bo zazwyczaj wszyscy mówią  że konsultacje społeczne,  konsultacje takie 

owakie z nauczycielami, z dyrektorami, chciałbym tylko uzyskać informację czy rzeczywiście w tej 

kwestii likwidacji pan burmistrz konsultował to z rodzicami,  z nauczycielami , z dyrektorami bo 

wydaje mi się, że też mają coś do powiedzenie.  

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:16:42  do 02:18:32 

Radna Emilia Dembińska odpowiedziała, że  nie było żadnych rozmów,  poza tym, że została 

puszczona informacja w obieg,  żadnych rozmów z rodzicami, nauczycielami natomiast forma 

komunikacji między Burmistrzem a Dyrektorami pozostawia wiele do życzenia. Przypomniała, że 

wielokrotnie  powtarzała,  że dojrzała do tego,  żeby  faktycznie przeorganizować oświatę w naszej 

gminie, stwierdziła, że  nie podjęto wysiłku,  żeby zreorganizować w jakiś inny sposób, podkreśliła, 

że takim ostatnim dla niej rozwiązaniem byłaby likwidacja,  natomiast w jej odczuciu poza tym że 

zostały przedstawione koncepcję nie zadziało się nic i najprościej zlikwidować i dlatego z tym się 

nie zgadza.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:18:54  do 02:22:28 

Radny Stanisław Grzybowski powiedział, cyt.:” ubolewam nad faktem, że  temat tych szkół jest 

późno podjęty ja już dawno apelowałem do pana burmistrza i mówiłem o tym problemie, że trzeba 

będzie się z tym problemem zmierzyć tak jak tutaj sąsiednie Gminy wszystkie już praktycznie ten 

problem mają rozwiązany wszystko poukładane budżet tak samo a my cały czas z tym problemem 

się musimy zmagać i jeszcze podejrzewam, przy takim podejściu będziemy się długo zmagali tutaj 

rozumiem panią Emilię Dembińską, bo praktycznie pan Burmistrz, jakoś w tej kwestii oświaty 

reorganizacji bardzo mało współdziałał z radnymi na komisjach, teraz widzimy, że przedstawił już 

swoją propozycję też brakuje mi tego powiedzmy żeby pracować nad tym, jak te szkoły maja  

wyglądać, można by było jakoś pochylić się nad nie wiem połączeniem dwóch szkół w jedną, 

przykładowo Czajcze z Bądeczem, przeniesieniu część uczniów  np. do Czajcza czy do Bądecza ,  
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jakaś praca taka wspólna a tu praktycznie pan Burmistrz tylko przedstawił swoją koncepcję 

likwidacji, wiem że likwidacja jest najprostszym rozwiązaniem przynoszącym od razu jakieś 

korzyści finansowe. Ekonomia jest nieubłagana,  demografia jest tez nieubłagana, ja osobiście 

jestem raczej za radykalnymi środkami, bo szanowni państwo musimy patrzeć na całokształt 

budżetu naszej gminy,  nie tylko na jeden aspekt mamy tyle zaległości,  tyle potrzeb finansowych, 

że  niestety potrzebujemy tych pieniędzy to jest podstawowa sprawa jeżeli optymalizacja oświaty 

czy w takim wypadku jak tutaj pan burmistrz przedstawił czy mam nadzieję jeszcze będzie można 

coś wyprostować,  chociaż nie wiem, jeżeli pan Burmistrz już ma  koncepcje i nie będzie skłonny 

do współpracy,  żeby jakoś jeszcze może to z radnymi przedyskutować i wymyślić jakieś może inne 

rozwiązanie. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:22:37  do 02:23:44 

Radny Edmund Fonferek  powiedział, że chciałby spytać się Pana Burmistrza czy wszystkie 

swoje zasoby intelektualne i wykorzystał dyrekcję i nauczycieli do tego żeby znaleźć jakieś 

sensowne rozwiązanie nie tylko zero jedynkową sprawę przestawić albo likwidacja albo załóżmy 

utrzymanie czy ze strony nauczycieli, dyrekcji były jakieś postulaty,  żeby jak to rozwiązać, po 

prostu trzeba radykalnie podnieść pewne rzeczy,  ale może przedstawią właśnie ci najbardziej 

kompetentni dyrektorzy, nauczyciele przestawią jakieś rozwiązanie  i pomogą rozwiązać w jakiś 

racjonalny sposób ja tego nie wiem po prostu czy tak było czy tak może być.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:24:05  do 02:28:38 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  powiedział, cyt.” Padło tutaj kilka kwestii , p. J. Ciołek   

poruszył problem rozmów z rodzicami, nauczycielami czy to dyrektorami szkół  odnośnie całej tej 

restrukturyzacji i reorganizacji oświaty. Wszyscy sobie zdajemy sprawę jaka będzie reakcja 

rodziców, jaka będzie reakcja nauczycieli, jaka będzie reakcja dyrektorów, więc tutaj te konsultacje 

oczywiście one muszą być i będą ale powinno być w odpowiednim czasie kiedy to stanowisko 

zostanie dopracowane i wiemy już o czym możemy z rodzicami i nauczycielami rozmawiać, 

odpowiem Panu Stanisławowi, że braliśmy przecież pod uwagę możliwość łączenia szkół  

w Czajczu i Bądeczu, ale wiemy już z przepisów prawa, że łączenie szkół tego samego typu nie jest 

w ogóle możliwe więc ta możliwość zrobienia jakieś jednej szkoły zbiorczej na to samo wychodzi 

po prostu byłoby to szkoła w Wysokiej miałaby po prostu dodatkowe budynki natomiast nie można 

łączyć szkół tego samego typu. Mówi pan że też rozważyć inne możliwości i że likwidacja szkoły 

to jest pójście na skróty i to jest jakby najprostsze rozwiązanie, ja odpowiem że to jest 

najtrudniejsze rozwiązanie i najgorsze rozwiązanie jakie tylko można sobie wyobrazić,  bo jeżeli 

państwo podejmiecie uchwałę nawet o likwidacji szkoły to kto stanie przed tymi rodzicami i będzie 

się tłumaczył i będzie wyjaśniał dlaczego tak trzeba zrobić,  stanę sam. Większość z Państwa będzie 

stało po stronie rodziców i będzie stało kontra wobec mojej osoby a ja będę sam zmagał się z tym 

problemem z którym wcale mi się zmagać nie chce i tak naprawdę patrząc nawet w kontekście 

przyszłych wyborów to wolałbym ten temat zostawić całkowicie i nie wchodzić w żadne konflikty 

społeczne z rodzicami i tak dalej ale to jest proszę państwa konieczność tutaj pani Emilia mówi,  że 

nawiązując do kampanii wyborczej kiedy mówiłem też o rozwoju gminy, że chciałbym tą gminę 

rozwinąć i właśnie po to chcę zreorganizować oświatę to jest konieczność właśnie po to, żeby tą 

gminę zreorganizować. Jeden z mieszkańców na ostatnim zebraniu wiejskim właśnie w Bądeczu 

powiedział , a pan mówił wtedy, że chce pan podnieść gminę z kolan a ja tego nie widzę.  
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Proszę państwa ja chcę to zrobić i jeżeli i teraz my stoimy na takim rozdrożu, jedno kolano ugięte  

i od Państwa zależy,  czy my to kolano podniesiemy do góry i staniemy przynajmniej na tej jednej 

nodze czy całkowicie podetniemy sobie drugie i wyłożymy się bo naprawdę proszę sobie 

przeanalizować budżet, koszty jakie są jakie ponosimy na oświatę to jest coś niebywałego i tak 

naprawdę jedyne rozwiązanie jeszcze jedyne rozwiązanie to jest takie , że weźmie grupa 

stowarzyszeniowa, osoba fizyczna nawet jeden nauczyciel może obecny dyrektor szkoły niech 

weźmie tą szkołę i prowadzi ją jako stowarzyszenie czy osoba fizyczna poza naszym samorządem 

gminnym być może sobie lepiej poradzi mamy zwiększoną też dotacje na ucznia o 300 zł wskaźnik 

nam wzrasta od przyszłego roku być może uda się utrzymać tą szkołę, oczywiście nauczyciel nie 

będzie pracował na karcie nauczyciela nie będzie pracował 18 godzin, ale będzie musiał pracować 

40 godzin w tej szkole ale można tą szkołę utrzymać małą wiejską szkołę można utrzymać ale nie 

może tego zrobić samorząd gminny bo nas to nie stać może to zrobić tylko i wyłącznie 

stowarzyszenie na takiej samej zasadzie  jak działa przedszkole parafialne nie poprowadzi to osoba 

z zewnątrz niech poprowadzi to ktoś inny a od nas my tylko będziemy tą subwencje którą 

dostajemy na ta szkole będziemy przekazywać tamtym podmiotom. Deklarowałem na ostatnim 

posiedzeniu komisji że gmina nawet będzie w stanie pokryć wszystkie koszty  związane z mediami 

a nawet z obsługą tej szkoły więc tak naprawdę cała subwencja będzie tylko i wyłącznie na 

wynagrodzenie dla nauczycieli czy znajdzie się ktoś kto wziąłby tą szkołę i poprowadziłby. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:24:05  do 02:31:13 

Radny Stanisław Grzybowski powiedział, że trzeba nieraz podejmować trudne decyzje i męskie 

decyzję i z tymi problemami się zmierzyć przykro mi to słyszeć że pan jest jeszcze nawet nie na 

połowie obecnej kadencji a pan już wybiega do przodu na kolejną kadencję na to przyjdzie czas pan 

musi działać teraz w obecnej kadencji jak najlepiej a wyniki wyborcze w następnej kadencji 

zapewne w dobrym działaniu przyjdą. Stwierdził, że nie boi  się odważnych decyzji i opowiedział 

się za radykalną terapią i  stwierdził, że jako radny  będzie przeciwny patrząc na całokształt gminy  

i opowiada się za tym,  aby  nie utrzymywać szkół wiejskich z 10 i 15  uczniami czy jeszcze mniej.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:15  do 02:38:47 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk powiedział, cyt.: „właściwie jest pierwsza taka 

prezentacja publiczna,  gdzie dokonujemy wymiany zdań,  wniosków, sugestii. Chciałbym 

zapewnić tutaj panie i panów radnych, że koncepcja Pana Burmistrza, która została zaprezentowana 

ona poszła w  koncepcję bardziej finansową,  ale to nie jest decyzja Pana Burmistrza tylko pań  

i panów radnych,  były cztery warianty przedstawione jest sprawa do dyskusji jaki wariant i pod 

wariant pan burmistrz przygotuje. W tej chwili pan Burmistrz  poszedł na ten wariant taki bardziej 

bezwzględny,  ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby wypracować bardziej taki przejściowy wariant 

ponieważ wiele odpowiedzi jeszcze nie mamy w tym temacie pan Burmistrz w uzasadnieniu na 

przykład do uchwał między innymi o likwidacji w Bądeczu szkoły pisze o zmianie użytkowania 

budynku,  ale w zamian nic właściwie nie wypełnia treścią co chciałby. Jest pytanie teraz jakie 

koszty będą generowane przez pustostan a powiedzmy przez fakty funkcjonowania oddziału i tak 

dalej ja myślę, że jeszcze wiele przesłanek do tego żeby wypracować takie stanowisko jako element 

przejściowy tam były pretensje może też do pana Burmistrza natury takiej chociażby co z 

przyszłością ale my dzisiaj musimy podejmować decyzję i myślę, że argumenty i ekonomia jest 

numer jeden bo człowiek ta ekonomie kreuje bez względu na to czy na pierwszym miejscu będzie 

człowiek to i tak człowiek kreuje ekonomie i argumenty Pana Burmistrza były przedstawione. 

Natomiast nie wszystkie elementy, które pan burmistrz przedstawił na przykład uzasadnienie do 

likwidacji mnie do końca nie przekonują i czas mamy do końca lutego tak jak na wstępie  
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powiedziałem no decyzje które będą podejmowane są decyzjami wstępnymi są to decyzję  

o podjęciu uchwały w zakresie zamiaru czy likwidacji czy obniżenia stopnia i tak dalej. Dopiero po 

wyczerpaniu pełnego trybu czyli poinformowaniu wszystkich rodziców , po uzyskaniu opinii od 

Kuratora  będzie dopiero ta uchwała ostateczna o takim czy innym rozwiązaniu. W związku z tym 

jeszcze jest jakby ileś spraw do przemyślenia i do ewentualnego zastanowienia się mam nadzieję, 

że tutaj we współpracy z Panem Burmistrzem i że te głosy środowisk w jakimś stopniu będą 

uwzględnione a z drugiej strony też zresztą na zebraniu na spotkaniu ze związkami , z dyrektorami 

szkół jakiś tam szczególnych sugestii co do propozycji rozwiązań nie było żadnych poza 

wysłuchaniem . Występując z petycją nadal ją podtrzymuje,  że o ile nie będzie optymalizacji 

wydatków to właściwie droga jest nasza Gminy taka bym powiedział w cudzysłowie „do nikąd”, bo 

jak widzieliśmy podstawą  są wydatki oświatowe i od nas , od naszej mądrości zależy czy  

w  sposób najlepszy wykorzystamy. Można z wieloma sprawami się  nie zgadzać ale na pewno  

z jednym się zgadzam z argumentami,  które zostały przynajmniej w części zaprezentowane przez 

pana burmistrza  dot. części finansowych natomiast na ile ta część uspołeczniona,  że takie czy inne 

jeszcze argumenty dodatkowe będą następny  krok do rozważań,  do przemyśleń i do pewnych 

uzgodnień. Ale w moim odczuciu nie możemy zahamować już tego procesu,  bo powinniśmy go 

rozwiązać i to nie jest żadne wyborcze wyzwanie dla pana burmistrza, pan burmistrz na tym 

urzędzie ma w sposób mądry, rzetelny w sposób racjonalny gospodarować środkami,  to jest jego 

obowiązkiem, a nie akcent wyborczy i na pewno będę starał się wspomóc pana Burmistrza w tej 

sprawie.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:39:11  do 02:39:28 

Radny Marek Jóźwina powiedział, że  całym sercem jest za wszystkimi szkołami,  ale szkoła to są 

dzieci,  nauczyciele,  ale dzieci muszą być a my dzieci nie mamy no niestety takie są realia.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:39:30  do 02:44:07 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk, powiedział, że  po tym zdaniu można wywnioskować  

w jakim kierunku niestety musimy iść. Pan Burmistrz też miał możliwość poznania czy uzyskania 

tej informacji jak radni ten problem spostrzegają, jesteśmy  osobami publicznymi i takie czy inne 

decyzje będziemy zmuszeni podjąć w najbliższej przyszłości. Myślę, że pan Burmistrz w miarę 

możliwości dość jasno przybliżył przynajmniej w akcencie matematyczno - statystycznym,  

w zakresie ekonomii czy demografii jak sytuacja wygląda może ten czynnik, o którym pan  Jan 

Ciołek  i pani Emilia Dembińska wspomniała,  ten czynnik uspołecznienia  procesu tej 

optymalizacji tak do końca przez pana burmistrza nie był realizowany.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:44:07  do 02:48:43 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz powiedział, że zamierzał od dłuższego czasu  spotkać się 

z rodzicami ze wszystkich szkół tak , naprawdę niestety ten Covid bardzo mocno pokrzyżował mi 

plany a właściwie tak naprawdę od tego chciał zacząć,  żeby spotkać się z rodzicami i wytłumaczyć 

im skąd się bierze nasz budżet w ogóle,  skąd się biorą wpływy do naszego budżetu, jak on 

wygląda,  jak on funkcjonuje i jakie kolosalne ponosimy koszty związane z oświatą. Powiedział, że  

chciałbym  uczulić też rodziców właśnie na to,  że przecież można funkcjonować nie tylko w swojej 

miejscowości i posyłając dziecko do swojej ale również do innej,  mamy tutaj przykłady chociażby 

z Czajcza,  gdzie naprawdę bardzo dużo dzieci jest wożonych przez rodziców do Szkoły 

Podstawowej w Wysokiej widzę już że rodzice sami podejmują decyzję.   
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Więc rodzice już jakby sami są coraz bardziej to nie wiem to jest ich wybór , nie chce powiedzieć, 

że świadomie ale to jest ich wybór i często już również sami posyłają dzieci, do szkoły w Wysokiej 

a ekonomia naprawdę jest bardzo ważna bo jeżeli chcemy zrobić coś więcej dla naszej gminy  to 

niestety tych środków musimy poszukać. Kiedy rozmawiam z  wójtami,  burmistrzami,  którzy 

narzekają często bardzo mocno, że  tyle pieniędzy muszą wydawać na oświatę, że półtora miliona 

musi ktoś tam dokładać ja mówię, panie Wójcie jak ja bym chciał   dokładać półtora miliona do 

oświaty naprawdę bylibyśmy chyba wszyscy bardzo szczęśliwi nawet gdybyśmy 2 mln zł. dokładali 

to też byśmy byli z tego powodu bardzo szczęśliwi. My jako samorządowcy też apelujemy, ostatnio 

wysłałem pisma też do posła Paszyka,  apelujemy  aby całe finansowanie oświaty w zakresie 

wynagrodzeń kadry pedagogicznej przejęło państwo, jeżeli państwo przejmie na siebie ciężar 

utrzymywania etatów nauczycielskich nie będziemy w ogóle rozmawiać o zamknięciu żadnej 

szkoły i te placówki będą sobie mogły istnieć, ale jesteśmy w realiach jakich jesteśmy mamy 

naprawdę bardzo dużo również innych potrzeb na terenie naszej gminy nie możemy konsumować 

całego naszego budżetu bo przypomnę, że utrzymywanie oświaty to są wydatki bieżące i mogą być 

utrzymywane tylko z naszych dochodów bieżących my na to kredytu wziąć nie możemy. Co roku, 

żeby utrzymywać  oświatę tylko i wyłącznie z dochodów bieżących a mamy przecież czasami 

głosy,  żeby może nie podnosić podatków gdzieś tam w jakieś materii a może obniżyć podatek 

rolny chcemy się jeszcze pozbawić jakby dochodu a wydatki nam rosną i też nie podejmujemy 

decyzji,  żeby te wydatki ograniczać wiem trudna sprawa całym sercem jestem za oświatą jestem  

z tego środowiska jest mi bardzo ciężko naprawdę serce krwawi,  kiedy o takich rzeczach w ogóle 

trzeba mówić,  ale teraz jestem na tym stanowisku,  na którym jestem i muszę patrzeć na całokształt 

a nie tylko na oświatę i w tym momencie widzę to akurat w ten sposób w jaki to państwu 

rekomenduje. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:48:43  do 02:53:39 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk stwierdził, że problem czeka na rozwiązanie, radni będą 

musieli prędzej czy później zmierzyć się z wyborem rozwiązania czy aż tak drastycznym na dzień 

dzisiejszy jaki pan burmistrz proponuje,  czy bardziej przejściowym zobaczymy sprawa rozwojowa 

wszystko przed nami , ale żebyśmy myśleli, że robimy to takie rozwiązanie,  żeby było najlepsze   

w naszej obecnej rzeczywistości.  

Ad. 19. Przedstawienie opinii komisji Rady ww. sprawie. 

 

Punkt wycofany z porządku posiedzenia. 

a) dyskusja – uwagi i wnioski. 

 

Ad. 20. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym 

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:53:40 do 02:54:10 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przypomniał, że sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy  

z działalności między sesjami zgodnie z konwencją wcześnie przyjętą jest umieszczone na aplikacji 

e-sesja. Stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:54:12 do 02:54:58   

Radna Emilia Dembińska  zwróciła się o szerszą informację, która została podana  

w sprawozdaniu  nt. renowacji miejsca pamięci w Górach Wysockich. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:54:59 do 02:57:13   

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz odpowiedział, że to był wniosek do Ministerstwa Kultury 

o dofinansowanie  zagospodarowania miejsca pamięci,  składany był już po raz drugi składaliśmy 

również rok temu znaleźliśmy się dosłownie tuż za podium została zmniejszona alokacja środków, 

a tak byśmy się już zakwalifikowali rok temu nie mieliśmy jeszcze żadnej koncepcji 

zagospodarowania tego terenu składaliśmy wniosek na kwotę 50 000 zł minimalny wkład własny 

był na poziomie 20% , teraz kiedy mamy już koncepcję zagospodarowania tego terenu wiemy jak 

chcielibyśmy, żeby ten teren wyglądał. Został on przedstawiony rodzinom pomordowanych  

w Górach Wysockich , został on zaakceptowany i chcemy zrobić 17 - 19   właściwie kwater  

z żywopłotów, dużo części zielonej, ścieżka z naturalnego kamienia prowadząca w Góry Wysockie, 

obok mały parking jak i droga dojazdowa, wszystko z naturalnego kamienia chcielibyśmy 

zamontować również oświetlenie,  podświetlenie zrobić  tego pomnika jak i zamontować kamery, 

żeby też tutaj mieć na uwadze bezpieczeństwo tego miejsca. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:57:15 do 02:58:03   

Przewodniczący Rady H. Stańczyk   zapytał, czy tam  się znajdzie ścieżka edukacyjna taka 

historyczna. Przypomniał, że kiedyś składał w tej sprawie wniosek w zakresie ścieżki tego miejsca 

historycznego, z miejscem takim przyszłościowym pod  wieżę widokową, czy to w planie 

zagospodarowania, w jakiś sposób przyszłościowo chociażby zostało uwzględnione czy to będzie 

się kłócić z tym co zostało zaproponowane we wniosku.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:58:04  do 02:59:34 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  wyjaśnił, że w najbliższych dniach zostanie to 

przeanalizowane, wiadomo, że już są wytyczne do wniosków,  które można składać do Urzędu 

Marszałkowskiego i tam też jest dział związany z turystyką i krajoznawstwem i chcielibyśmy też 

sprawdzić czy będzie możliwość złożenia jakby odrębnego wniosku do Urzędu Marszałkowskiego  

zakresie promocji turystyki w naszym regionie i wówczas wiem, że na właśnie wieże  widokowe 

też są środki do pozyskania. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:58:04  do 03:00:32 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zapytał, w związku z tym, że  do końca roku ma być  

zieleń zasadzona i środki wykorzystane zgodnie z planem w zakresie zagospodarowania 

składowiska odpadów, pan Burmistrz wskazuje, że jest kontrolowany przebieg rekultywacji  

i zostaje  zagospodarowanie zielenią, czy to już zamyka się zgodnie z projektem czy jakieś jeszcze 

będą dalsze działania czynione w tym zakresie.  To znaczy zamykamy już cały projekt w grudniu 

tego roku chcemy dokonać. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:00:33  do 03:01:07 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że zamykany jest  już cały projekt,  w grudniu 

tego roku chcemy dokonać odbioru tej kwatery  i będziemy wystosowywać odpowiednie pisma do 

Departamentu Środowiska w Urzędzie Marszałkowskim,  żeby przekazać informację, że jak gdyby 

kultywacja została zakończona. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:00:33  do 03:01:42 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk odniósł się do kwestii poruszonej w  sprawozdaniu a dot. 

terminu przedłużenia wykonawcy utwardzenia gruzem drogi gruntowej w  Mościskach, zapytał jak 

wygląda ta sprawa. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:01:43  do 03:03:58 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że są duże wątpliwości czy to zadanie w ogóle 

będzie czy ta droga będzie odebrana przez gminę, wykonawca jest bardzo nierzetelny,  trzeba mu 

wystawić bardzo negatywną opinię,  zresztą nasza gmina miała już do czynienia z tym wykonawcą 

kiedy ten wykonawca robił drogi w Wysokiej Małej. Myślę, że  pan sołtys mógłby bardzo dużo na 

ten temat powiedzieć musieliśmy wstrzymywać pracę,  które były rozpoczęte , ponieważ prace były 

wykonywane niezgodnie z projektem.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:03:59  do 03:03:58 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zapytał o spotkanie w Ujściu z włodarzami gmin 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:03:59  do 03:07:14 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz udzielił odpowiedzi na to pytanie. Przekazał, że zostały już 

rozstrzygnięte przetargi na wywóz odpadów,  w pierwszej wersji ceny były po prostu nie do 

przyjęcia dla związku,   w drugim przypadku mamy w sektorze drugim cenę zadowalającą,   

w sektorze pierwszym mniej zadowalającą, ale już przetarg został przyjęty i jest rozstrzygnięty.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:07:36  do 03:07:14 

21. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:07:36  do 03:09:05 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnych 

została zamieszczona w aplikacji e-sesja. Stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do niniejszej informacji. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:09:09  do 03:19:56 

 

Przy tej okazji Przewodniczący Rady H. Stańczyk  przekazał  informację odnośnie drogi 190,  

przypomniał, że o tę sprawę również na posiedzeniu  komisji pani Emilia Dembińska dopytywała. 

Poinformował, że w dniu 27 listopada przeprowadził rozmowę telefoniczną z panem dyrektorem 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Pawłem Katarzyńskim w sprawie realizacji tej inwestycji  drogi 

190, które jest realizowane przez konsorcjum dwóch firm i oczywiście z uzyskanej informacji 

wynika taki stan, że Wojewódzki Zarząd Dróg z miesiącem wrześniem rozwiązał umowę  

z wykonawcą w zakresie całego kontraktu, podstawa tego rozwiązania to był fakt dużego 

opóźnienia w zakresie wywiązania się z umowy przypominamy sobie szczególnie, gdy byliśmy na 

podpisaniu umowy można powiedzieć,  że minął już prawie 3 rok to w 2018 było,   
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wtedy mieliśmy czas na realizację, że 300 dni czy rok powiedzmy na projekt i 2 lata na realizację 

czyli tak naprawdę powinniśmy już tą realizacje właściwie finalną mieć zakończoną,  póki co to 

oczywiście, mamy stan taki,  że Wojewódzki Zarząd rozwiązuje umowy,  oczywiście opóźnienie 

było takie,  że już Zarządowi Dróg Wojewódzkich nie opłacało się przedłużyć,  ponieważ te 

konsekwencje wynikające z tego faktu przedłużania by może były dużo większe niż w tej sytuacji 

Wojewódzki Zarząd Dróg rozwiązał umowę z wrześniem i będzie dochodził kar umownych 

zgodnie z literą prawa.   

W dalszej wypowiedzi przekazała informację z racji uczestnictwa w radzie do spraw wyborów 

Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad Notecią”, że z Gminy Wysoka został zakwalifikowany 

wniosek dotyczył inwestycji w dziedzictwo lokalne i Stowarzyszenie dziedzictwa kulturowego w 

skrócie sportu Wielkopolan w Mościskach  uplasowało się na na trzecim miejscu o dofinansowanie 

o pozyskanie środków zewnętrznych, wniosek był bardzo dobrze przygotowany kwota wsparcia 

została ustalona na 17 969 zł, dodał  z przykrością tylko, że tak mało wniosków było z Gminy 

Wysoka, że inne stowarzyszenia nie skorzystały z tej możliwości. Przy tej okazji podziękował 

osobom zaangażowanym w ten projekt  tj. przewodniczącej pani Justynie Kwiatkowskiej i pani 

Radnej Grażynie Wrzaszczak. 

Na koniec wypowiedzi zasygnalizował sprawę dot. drogi krajowej S10, odnośnie której wspólnie  

z p. Burmistrzem uczestniczył w wideokonferencji i  tam pan burmistrz zaprezentował swoje 

stanowisko i wybrał ostatecznie  wariant,  na który jako gmina oczekiwaliśmy na ten wariant,  który 

jest najbliżej położony Gminy Wysoka, czyli gdzieś  między Pobórką a  gminą Wysoka. 

 

Ad. 22. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:20:07  do 03:20:44 

 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk przekazał, że zostały udzielone dwie odpowiedzi  

w międzyczasie, pan Burmistrz nie zdążył na wszystkie odpowiedzieć, może też  sytuacja  

epidemiologiczna na to wpłynęła i też sytuacja w urzędzie, która  nie pozwoliła  odpowiedzieć na 

interpelacje  i zapytania Radnych. Wyraził nadzieję, że pomimo przekroczenia terminu  odpowiedzi 

będą w najbliższym udzielone. 

 

Ad. 23. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:20:45  do 03:20:44 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk odwołał się do  informacji podanej w sprawozdaniu  i dodał, 

że  właściwie nie było innych można powiedzieć poza jedną,  którą składał o podanie informacji  

i uzupełnienie dokumentów , wyraził nadzieję na realizację.   

Ad. 24. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 25. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:22:27  do 03:23:10 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  zapytał o realizację wniosku Pana Piotra Wójtowicza w 

sprawie  oświetlenia wymiany lamp na terenie sołectwa . 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:23:20  do 03:24:54 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz przekazał, że w tej kwestii konieczne jest spotkanie  

z panem przewodniczącym Rady Sołeckiej z Bądecza, bo do końca nie wiadomo co autor miał na 

myśli i o których lokalizacjach myślał była też mowa o terenach prywatnych także to jest do 

głębszej analizy prawnej czy my możemy budować, stawiać linie energetyczne na prywatnych 

posesjach.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:24:56  do 03:24:54 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  zapytał o realizację wniosków  zgłoszonych przez Sołtysa 

Sołectwa Wysoka Mała , dot.  kładki , otoczenia przystanku PKS –u. Przypomniał, że ze strony 

pana Burmistrza było takie stwierdzenie że Dyrektor (PZD w Pile) sobie zdaję sprawę ma do 

tematu wrócić i jutro zleci pracownikowi, żeby do Zarządu Dróg Powiatowych wysłał pismo  

z kwestii uzgodnień .  Zapytał, czy miało to miejsce.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:24:55  do 03:25:37 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz przekazał, że musi się upewnić czy pisma wyszły. Dodał, że 

wiadomo w czym rzecz  jeżeli chodzi o kładkę to znamy stanowisko dyrektora, że mamy to zrobić 

we własnym zakresie jest zgoda Zarządu Dróg Powiatowych ale Zarząd Dróg Powiatowych nie 

będzie inwestował w kładkę w Wysokiej Małej.  Natomiast jeżeli, chodzi o dojście do przystanku  

z drogi powiatowej to też musimy zrobić mapę i szczegółowo uzgodnić to z Zarządem Dróg 

Powiatowych,  ale wstępnie były rozmowy z  dyrektorem PZD prowadzone i zapewnił, że 

przeszkód żadnych robić nie będzie.  

Ad. 26. Wolne wnioski. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:26:26 do 03:28:29 

Radna Emilia Dembińska  skierowała zapytania w następujących sprawach: 

1) czy zostały podjęte jakieś działania w sprawie, o której była mowa pod koniec wakacji tj.  

o wprowadzeniu dziennika elektronicznego w Szkole Podstawowej w Wysokiej, dodała, że 

również ten dziennik byłby ułatwieniem dla rodziców w kontakcie ze szkołą,  

2) zapytała o sprawę  oszczędności, które powstały w związku ze zdalną nauką w szkołach, 

3) zapytała czy planowane są jakieś zmiany w związku z dowozem uczniów do szkół. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:28:30  do 03:31:54 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz wyjaśnił, że jeżeli chodzi o dziennik elektroniczny to 

rzeczywiście były rozmowy prowadzone z dyrektorem w tym zakresie i ze swej strony kierował 

prośby, aby ten dziennik został zakupiony tym bardziej, że środki finansowe w budżecie szkoły na 

ten cel spokojnie można było wygospodarować ostatecznie zapadła decyzja, że dziennik 

elektroniczny zostanie zakupiony a środki będą współdzielone  jako środki Rady Rodziców  i środki 
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szkoły. Odniósł się do kwestii oszczędności w związku z prowadzona nauka zdalna w szkołach, 

wyraził zdanie, że  dużych oszczędności nie ma w szkołach nauczyciele normalnie pracują tyle,  że 

w trybie zdalnym więc wszystkie godziny nadgodziny wszystko jest wypłacane zgodnie z 

regulaminem wynagradzania nauczycieli. Jedyne oszczędności,  które mogły wynikać  to związane 

mogą być z mediami.  

W kwestii dowożenia uczniów, przekazał, ze jest zamysł, aby już zejść z „nimbusa” 

pomarańczowego,   który jest już od lat 90 służy naszej gminie i dowozi dzieci, ponieważ bardzo 

często jest w naprawie i koszty naprawy są dosyć duże, rozważyć  możliwość  przejść na usługi 

firm zewnętrznych jeżeli chodzi o dowozy.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:31:54  do 03:35:44 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk  wyraził zdanie, że  jest  bardzo zaskoczony  i zasmucony 

niektórymi działaniami , odnośnie dziennika elektronicznego , na konieczność, którego wskazywała 

Komisja Oświaty podczas swojej wizytacji już 2 lata temu i  podobnie w tym roku był podnoszony, 

stwierdził, że jest to taka  oczywistość, żeby kupić,  jest to wręcz niesłychane, że jeszcze nie jest 

zrealizowane, zapytał retorycznie, czy naprawdę musimy likwidować szkołę Czajcze,  żeby kupić 

dziennik w Wysokiej powiedzmy ze środków rodziców. Przy tej okazji poruszył stan bazy 

szkołach, wyposażenia w laptopy w odniesieniu do ilości uczniów. W swojej wypowiedzi odniósł 

się jeszcze do kwestii ogłoszenia przetargu na dowozy, wyraził zdziwienie, że przez 2 m-ce nie 

został jeszcze ogłoszony przetarg.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:36:10  do 03:39:12 

Radny Edmund Fonferek w swojej wypowiedzi poruszył kilka kwestii : 

1) zasugerował, aby pan Burmistrz kontaktował się z rolnikami bezpośrednio a nie za pomocą 

Facebooka, kiedy chce przekazać informacje o obowiązku sprzątania jezdni kiedy zostanie 

zabrudzona przez sprzęt rolniczy, jak podkreślił taka sytuacja miała miejsce i go 

zbulwersowała,  

2) kwestia ustalenia podatku rolnego, wyraził zdanie, że powinien ten projekt być 

przedstawiony przez szacunek do rolników,  

3) zwrócił uwagę na wysoki koszt wycinki drzew przy boisku sportowym w Wysokiej, zapytał 

co stało się z pozyskanym drewnem,  

4) zapytał jakie są możliwości pozyskania jakiś funduszy na budowę  utwardzonych  dróg , 

podał przykład okolicznych gmin, gdzie powstają takie drogi. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:39:39  do 03:44:22 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz udzielił odpowiedzi  na zapytania przedmówcy: 

a) wyjaśnił kwestię obowiązku sprzątania jezdni, w przypadku zabrudzenia przez pojazdy 

rolnicze,  

b) w sprawie procedury  ustalenia podatku rolnego,  

c) w kwestii korzystania przez Gminę Wysoka z Funduszu Dróg Samorządowych, stwierdził, 

że nie byliśmy na  nie przygotowali nie mieliśmy żadnych projektów w tym roku mamy już 

dwa projekty zrobione dot. Wysoczki w kierunku  koło  figury i Jeziorki Kosztowskie  - 

Kosztowo dokumentacja jest już uzgodniona mamy opinię, że nie trzeba robić oceny 
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oddziaływania na środowisko, projekt jest gotowy,  w przyszłym roku na te dwie drogi będą 

składane projekty. Przekazał, że już należałoby  myśleć o kolejnych drogach,  

d) w sprawie wycinki drzew przy boisku GLKS to wykonawca  również w ramach rozliczenia 

zabrał drewno, poinformował, że teraz drugie tyle włożymy w nasadzenia musimy też parę 

tysięcy czy kilkanaście tysięcy przeznaczyć żeby teraz zrobić nasadzenia z powrotem 

oczywiście innych drzew,  które tak bardzo nam nie wyrosną jak topole.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:44:28  do 03:45:47 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zapytał, czy to tak ma się,  że płacimy 20 000 zł. ponad a 

wykonawca zabiera to co najlepsze a to co mu się nie opłaca zostawia powiedzmy w Wysokiej 

dojeździe do Gór Wysockich,  chyba że ktoś inny był ponieważ nie wskazuje to, żeby była to osoba 

prywatna, cała „gałęziówka” pozostała. Dodał, że powinny być wdrożone odpowiednie procedury  

co do zajętości  pasów dróg  i ten teren powinien być skutecznie oczyszczony. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:45:47  do 03:48:17 

Radna Emilia Dembińska powróciła w swojej wypowiedzi do sprawy zakupu dziennika 

elektronicznego, stwierdziła, że się ze wszystkimi kwestiami nie zgadza w temacie dziennika 

elektronicznego. Była mowa o dołożeniu pieniędzy z funduszu  Rady Rodziców. Powiedziała, cyt. 

„chociaż ja nie ukrywam, że mi osobiście jest trochę szkoda uważam,  żeby Rada Rodziców 

finansowała takie rzeczy,  które w kontekście budżetu gminy uważam że nie są drastycznymi 

kwotami które by zaważyły na funkcjonowaniu budżetu, tym bardziej że sprawa faktycznie powiela 

się chyba się od lat kilku. Opowiedziała się za sfinansowaniem zakupu dziennika z budżetu gminy  

i  budżetu szkoły 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:49:14  do 03:51:25 

Radny Stanisław Grzybowski w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego E. Fonferka powiedział, że  

popiera jego zdanie w kwestii podatku rolnego. Stwierdził, że jesteśmy gminą rolniczą i kwestia 

tego czy obniżymy podatek rolny, to jest inna kwestia,  ale z szacunku dla rolników należy się 

chociażby chwila dyskusji na temat podatku rolnego na sesji. Dodał, że to była  dobra praktyka lat 

wcześniejszych poprzednich kadencji. W dalszej części poruszył temat zaorywania dróg  

i niszczenia znaków granicznych. Powiedział, że pan Burmistrz informował, że pracownicy jakieś 

tam procedury opracują i tak dalej, zapytał co rzeczywiście zostało zrobione w  terenie co zostało 

wykonane przez Urząd, stwierdził, że chciałby się dowiedzieć o konkretnych działaniach. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:51:40  do 03:53:45 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  odpowiedział, że  jeżeli chodzi o to zaorywanie dróg przez 

rolników to rzeczywiście jest duży problem, są już pierwsze kłótnie między rolnikami. Przekazał, 

że  wszystkie procedury  są określone w zarządzeniu Burmistrza,  na mocy,  którego można karać  

w pewien sposób rolników za zajęcie pasa drogowego. Kolejne koszty,  które się pojawiają są 

związane z geodetą i z tym, że trzeba mu zapłacić w tym roku na pewno zrobiony zostanie jeden 

pomiar geodezyjny w Tłukomach i będziemy  rozmawiali z rolnikami,  czy na mocy tego 

zarządzenia będą koszty poniesione przez rolnika,  który zaorał, czy też pójdziemy na formę 

ugody i droga zostanie po prostu przywrócona do stanu pierwotnego przez danego rolnika. 

Poinformował, że w przyszłym roku planuje się Wysoczkę.  

 



Strona 32 z 36 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:53:45  do 03:55:14 

Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zabrał głos również w kwestii podatku rolnego. Wyraził 

zdanie, że znalazłby się czas na przedyskutowanie tego tematu, gdyby Pan Burmistrz poprosił  

o dyskusję na ten temat.  Nawiązał również do problemu wytyczania dróg, kosztów geodezyjnych., 

przytoczył przykład drogi w Górach Wysockich, która została wytyczona, dodał, że na jego 

wniosek i nic więcej się nie zrobiło w tej kwestii.  

Powiedział, cyt. „nadal ten stan trwa, w części jesteśmy w gruntach prywatnych i odwrotnie 

prywatni są w drodze,  gdzie mamy sprawy geodezyjne zrealizowane,  ale nic w tej kwestii nie 

robimy będąc na takich czy innych okolicznościach w Górach Wysokich,  przy pomniku 

wskazywałem panu Burmistrzowi  problem,  dlaczego tego nie regulujemy,  gdzie mamy roboty, 

prace geodezyjne i dokumentację i tak dalej i nie próbujemy uregulować stanu drogi.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:56:00  do 03:56:45 

Radny Krzysztof Kowalski odniósł się  do kwestii dziennika elektronicznego, powiedział, że  jest 

w Radzie Rodziców  i nie wiadomo mi nic o żadnym spotkaniu jakie miałoby  na temat dziennika 

elektronicznego .  Zadał pytanie w sprawie programu  Maluch +, poprosił o jakieś informację. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:56:55  do 03:59:32 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz  powiedział, że jeżeli chodzi o ten dziennik elektroniczny to 

były rozmowy i z panią Marzeną i z pracownikiem Urzędu,  który też jest w Radzie Rodziców  

i były zapewnienia, że jakby rodzice sami w końcu skoro dyrektor ma pewien problem z zakupem 

tego dziennika bo powiem szczerze to nie problem finansowy,  ponieważ środki w budżecie szkoły 

na ten cel są ale dysponentem budżetu szkoły jest oczywiście dyrektor a nie burmistrz,  dlatego też 

jeżeli będzie wola Rady  to wprowadzimy  do projektu budżetu gminy zakup dziennika 

elektronicznego  i przekazać tak podobnie jak laptopy przekazywaliśmy do szkoły pozyskane ze 

środków Unii Europejskiej tak samo możemy zakupić dziennik elektroniczny i po prostu przekazać 

dyrektorowi w użytkowanie. Wyjaśnił, że  w sprawie Klubu Malucha to rzeczywiście wysłał  do  

Państwa Radnych pismo z takim gorącym apelem,  żeby jeszcze raz rozważyć powołanie tego 

klubu.  Tym bardziej, że Domek Pod Lasem będzie stał pusty idzie niż demograficzny również  

w Wysokiej i nie było też jakby odzewu z Państwa strony i postanowiłem, że dalej będę 

wnioskował o te środki zewnętrzne, mieliśmy gwarantowane środki z Ministerstwa Rodziny  

i Polityki Społecznej natomiast  tam wkradł się czeski błąd i była podana zła data więc kiedy nam 

się udało już dodzwonić do Ministerstwa i kiedy chciałem poinformować, że Wysoka skorzysta  

z tych pieniędzy, mieliśmy pismo przewodnie napisać, że pod warunkiem że uda nam się ponownie 

pozyskać środki z Urzędu Marszałkowskiego, bo do końca roku trwają jeszcze nabory z Urzędu 

Marszałkowskiego okazało się,  że otrzymaliśmy informacje, że jest błąd w piśmie, że nie mamy 

tak długiego czasu na deklarację o tym, że przyjmujemy te pieniądze,  my mieliśmy tak naprawdę 

tylko 3 dni do tego,  żeby przedzwonić i to powiedzieć,  że z tych pieniędzy chcemy skorzystać, 

dlatego temat stał się później nieaktualny.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:59:46  do 04:01:14 

Radna Grażyna Wrzaszczak przekazała, że płot jest już zrobiony przy szkole w Mościskach. 

Zapytała o kwestię oświetlenia, tj. lampy  przy drodze powiatowej droga do Rudnej ta polna która 

łączy się z powiatówką to miała być indywidualna lampa.  
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Zapytała o kwestię oświetlenia w Kostrzynku,  bo tam przy tym placu, który jest przygotowywany 

miała być druga lampa dołożona,  czy to będzie w tym roku jeszcze zrobione. Dopowiedziała, że 

dzisiaj ruszył remont drogi w Mościskach.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:01:20  do 04:01:52 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  poinformował, że  do końca roku na pewno nie planuje 

żadnych inwestycji związanych z oświetleniem ewentualnie w grę wchodzi przyszły rok natomiast 

też przy tej drodze , o której  jest mowa z drugiej strony Mościsk to jest  ta remontowana tam już 

też jest zgoda na przełożenie kabli energetycznych więc tam będą prawdopodobnie wymieniane 

słupy, temat musi zostać odłożony w czasie zanim Enea nie wykona swojej inwestycji, 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:02:02  do 04:03:14 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk powiedział, że  z budżetu gminy zostało zaplanowane na 

zakup samochodu dostawczego usługowego 70 000 zł.  Czy prawdą jest, że samochód ten który  

z udziałem Pana Burmistrza był zakupiony poszedł w kolejne naprawy czy nieprawdą jest,  

ponieważ z tego co słyszałem, że już na samym wstępie była naprawa jakiegoś problemu 

związanego ze skrzynią,  olejem, wymianą i tak dalej . Zapytał, czy z tego tytułu ponosiliśmy 

koszty czy faktycznie po zakupie były te awarię, czy cokolwiek z tym samochodem się działo i kto 

uczestniczył w zakupie  ze strony Gminy. 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:03:02:16 do 04:03:58 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  odpowiedział, że  przy zakupie ze względu na to,   

musiał sam podpisać umowę kupna-sprzedaży,  więc był z panią Kierownik,  gdzie ten samochód 

był już wcześniej wybrany przez pracowników  zakładu,   którzy oglądali samochody,  które są  na 

placu. Natomiast nie odpowiem na pierwszą część pytania bo nie słyszałem w ogóle o żadnych 

awariach i o tych przypadłościach,  o których pan Przewodniczący teraz mówi nie zostałem  

w żaden sposób poinformowany. Podejrzewam też, że jeżeli coś takiego miało miejsce to musiało 

być realizowane z budżetu Zakładu Gospodarki Komunalnej a nie  budżetu gminy.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:04:04  do 04:04:35 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk dopowiedział, że rozumie, iż będzie taka informacja w tej 

sprawie  wyjaśniająca  i prostująca czy w ogóle miało miejsce  takie zdarzenie, czy nie było. 

Skierował drugie pytanie, czy prawdą jest że samochód policyjny,  który  był dofinansowany przez 

Gminę Wysoka został  skierowany do obsługi na teren Wyrzyska.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:04:43  do 04:06:06 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz przekazał, że na ten temat też nic nie wiadomo,  żeby ten 

samochód który gmina dofinansowała był przekazywany do Komisariatu w Wyrzysku. Nawet jak 

rozmawialiśmy ostatnio z  Komendantem Powiatowym Policji to też kategorycznie zastrzegłem, że 

bo była też umowa o dofinansowaniu samochodu właśnie dla Komisariatu w Wyrzysku,  

zastrzegłem sobie, żeby czasami ten nasz samochód,  który jest obecnie dofinansowany czasami nie 

powędrował w inne miejsce,  na co też komendant powiedział, że absolutnie nie może się tak 

zdarzyć wyjątkowa sytuacja, że komisariat zostanie bez samochodu związana z jakąś awarią  

i naprawą samochodu w Wyrzysku,  wówczas  mówi, że może się zdarzyć,  że na dwa, trzy dni nasz 

samochód będzie oddelegowany do pracy w Komisariacie w Wyrzysku, ale mówił, że będą to 
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sporadyczne sytuacje i na dzień dzisiejszy  nic mi nie wiadomo,  żeby na jakiś dłuższy czas ten 

samochód był przekazany. Dodał, że  postara się wyjaśnić również tę sytuację.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:06:14  do 04:06:50 

Radna Emilia Dembińska odniosła się również do kwestii samochodu policyjnego . Powiedziała, 

ze z tego co jej wiadomo to, jeżeli chodzi o sprawy przekazywania jakiegoś samochodu to nic nie 

wie  na ten temat. Dodała, jednak, że  natomiast zdarzają się takie sytuacje, że służby są często 

łączone między posterunkami i może z tego wynika, że dziś na tym terenie jakby tak też naszym 

całym gdzieś tam funkcjonował natomiast druga sprawa jeżeli chodzi o uszkodzony wóz  

w Wysokiej to też słyszałam , że został unieszkodliwiony na jakiś czas bo jakaś tam się pojawiła 

kolizja,  natomiast faktycznie tego wozu jednego nie ma. 

Ad. 27. Przyjęcie protokołu z XXV, XXVI i XXVII sesji Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:07:57  do 04:09:35 

Protokół nr XXV Sesji Rady z 31.08.2020 r.  został wyłożony do wglądu. Radni nie mieli uwag. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXV sesji z dnia 31.08.2020 r. Rady Miasta i Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Siodła 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

 

Protokół został przyjęty. 

Protokół nr XXVI Sesji Rady z 28.09.2020 r. został wyłożony do wglądu. Radni nie mieli uwag. 

Przewodniczący Rady H. Stańczyk poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVI sesji z dnia 28.09.2020 r. Rady Miasta i Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , 

Marek Jóźwina , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Ewelina Lewicz , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka , Grażyna Wrzaszczak  

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Noculak  

Protokół został przyjęty. 

Ad. 28. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:09:41  do 04:10:55 

Burmistrz Miasta i Gminy  Artur Kłysz poinformował, że: 

1) dzisiaj zarządzaniem wysłał do konsultacji społecznych Program Opieki nad Zwierzętami , 

na sesji grudniowej ten program będzie można już przyjąć,  

2) czeka nas  dopracowanie obszarów i granic aglomeracji też trzeba będzie podjąć uchwałę  

w tej sprawie,  

3) jest przygotowany program przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii na przyszły rok ,  

4) ma komunikat dla mieszkańców - do 6 grudnia zostaną  ozdoby świąteczne zawieszone , 

natomiast ze względów finansowych i oszczędnościowych ograniczamy się tylko do dwóch 

miejsc rejon Pomnika Powstańców Wielkopolskich, i obszar rynku w Wysokiej. 

Ad. 29. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:11:07 do 04:13:06 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy  Henryk Stańczyk poinformował, że 

1)  najbliższa sesja odbędzie się 14 grudnia to jest sesja budżetowa,  poprzedzona zostanie 

posiedzeniem komisji, które będzie w dniu 11 grudnia o godzinie 16:00 ,  

2) zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych,  

3) poprosił o publikację w zakładce Oświata materiałów dot. spraw oświatowych. 

Ad. 30. Zakończenie obrad i zamknięcie XXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 04:13:06  do 04:13:18 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Henryk Stańczyk zamknął 

XXVIII  Sesję Rady Miasta i Gminy Wysoka. Sesja zakończyła się o godz. 18.20. 
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Przygotowała: 

Wioletta Kołodziej 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 

 

 

 

 

 

 

 

UWAGA 

Integralną częścią protokołu jest pełna relacja z sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka  

na nagraniu audio-video dostępnym na stronie BIP Miasta i Gminy Wysoka: 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643 -  http://transmisja.esesja.pl/wysoka oraz  na stronie 

internetowej Miasta i Gminy Wysoka – Samorządowy Portal Internetowy:  

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm 
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